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С Ъ В Е Т    З А    Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И 
 

 

П Р О Т О К О Л 
 

№ 13 
 

от редовно заседание, състояло се на 25.04.2024 г. 

 

 

ПРИСЪСТВАТ: Соня Момчилова – председател, Габриела Наплатанова, Галина 

Георгиева, Пролет Велкова, Симона Велева 

 

Начало на заседанието: 11:00 часа, водено от Соня Момчилова 

Съставил протокола – Николина Джидрова 

 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

 

 

1. Избор на председател на Съвета за електронни медии. 

Вносител: Соня Момчилова 

 

Соня Момчилова откри днешното заседание с единствена точка в дневния ред: избор 

на председател на Съвета за електронни медии. Отбеляза, че вторият ѝ мандат като 

председател на СЕМ изтича в неделя и е време да бъде избран нов човек, който да оглави 

и да председателства работата на регулатора. Подложи дневния ред на гласуване.  

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: Приема дневния ред. (Приложение 1) 

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Избор на председател на Съвета за електронни медии. 

 

Соня Момчилова даде думата на госпожа Станева, която да представи процедурата за 

избор на председател.  

Емилия Станева – гл. секретар, представи процедурата. (Приложение 2) 

 

Соня Момчилова прикани съветниците да преминат действено към процедурата за 

избор. Самата тя предлага д-р Габриела Димитрова Наплатанова – Русева да заеме 

позицията председател на Съвета за електронни медии. Посочи, че г-жа Наплатанова е 

достатъчно популярна и харесвана не само от колегията, но също от зрителите и 

потребителите на публична информация. Назначена е за член на Съвета за електронни 

медии с Указ на президента Румен Радев от 9 май миналата година. Отбеляза и някои 
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факти от нейната биография, които може би са по-малко известни. Госпожа Наплатанова 

има магистърска степен от ФЖМК на СУ „Св. Климент Охридски“, където завършва със 

специалност „Връзки с обществеността“. В същия факултет е хоноруван преподавател в 

периода 2015 – 2017 г. Позната е като лице от новините, което се свързва не само с 

предприсъединителния процес към Европейския съюз, но и с периода, в който България 

се кандидатира за член на НАТО. Човек, който са виждали на борда на подводница и 

свръхзвуков самолет. Личното ѝ познанство с г-жа Наплатанова датира от повече от 24 

години, когато са започнали да работят в бТВ. Освен изключително голямото доверие, с 

което се ползва нейната работа, г-жа Момчилова смята, че по време на съвместното им 

пребиваване в Съвета за електронни медии съветниците са имали възможност да се 

убедят и в динамичното ѝ, активно и най-вече адекватно включване в дейността на 

Съвета, както в административната, така и най-вече в международната. Впечатленията 

на г-жа Момчилова от присъствието на г-жа Наплатанова в международните срещи, в 

които СЕМ активно се включва през последната година са, че тя е един много полезен 

човек и представител на страната ни и на българските медии, което рефлектира и дава 

конкретни резултати. Смята, че г-жа Наплатанова ще е изключително полезна и за в 

бъдеще и именно тя е точния човек за това СЕМ да се развива като фактор в платформите 

за медийна регулация ERGA и EPRA. В допълнение, нейните чисто личностни, човешки 

качества също са за отбелязване, тя е напълно диалогичен, консенсусен и великодушен, 

може да се каже, човек. Има обучения по програмите на Държавния департамент на 

САЩ и Европейския център за сигурност Джордж Маршал. Участвала е в множество 

медийни програми на американската мисия в НАТО, както г-жа Момчилова вече е 

отбелязала и както са наблюдавали всички като зрители на телевизия бТВ. През 2019 

година защитава дисертация на тема „Управление на медийните ефекти и медийните 

операции по време на въоръжен конфликт“ във Военната академия „Г.С. Раковски“, 

факултет „Национална сигурност и отбрана“. Нейният професионален път започва още 

в Нова телевизия през далечната 1997-ма и въпреки че годините не ѝ личат, тя има 

сериозен календарен професионален опит. Отразява интензивно теми, свързани с 

вътрешната и външната политика на България, проблеми в сферата на сигурността и 

отбраната, въоръжени конфликти на Балканите, Ирак и Афганистан. Автор е на няколко 

десетки документални проекта на външнополитически и военни теми, свързани с НАТО, 

киберсигурността, защитата на данните и проблемите на бежанците. Госпожа 

Момчилова отбеляза много активната ѝ работа, продължила и в СЕМ, по антисемитските 

въпроси. През годините води няколко специални студия на бТВ по теми, свързани с 

отбраната и външната политика. Носител е на многобройни награди и отличия за 

журналистическата си дейност и документалните си проекти в 25-годишната си 

телевизионна кариера. Както са се шегували преди началото на днешното заседание, 

който не е чувал отброяването на секундите до ефир е по-неготов за новите 

предизвикателства, които вероятно ще стават и все повече в съвременното настояще. В 

този смисъл, както г-жа Момчилова неведнъж е заявявала, твърдо смята, че Съветът за 

електронни медии трябва да се оглавява от медиен човек и не се досеща за по-подходяща 

личност от г-жа Наплатанова. Предполага, че съветниците едва ли ще имат основание да 

ѝ възразят. Това е предложението й, това е кандидатурата, която предлага.  

Пролет Велкова също ще направи предложение за избор на председател на Съвета за 

електронни медии и това е д-р Симона Велева. Преди да се обоснове, г-жа Велкова би 

желала да представи някои факти от нейната професионална биография, която намира за 

изключително впечатляваща и внушителна. Симона Велева е доктор по конституционно 

право от ЮФ на СУ „Св. Климент Охридски“, където завършва специалност „право“ с 

отличие. Понастоящем в Американския университет в България преподава медийно 

право и етика, права на човека в дигиталната сфера, увод в конституционното право. 



3 
 

Симона Велева е работила с различни медии, с различни журналисти и организации, 

включително по проекти, които са свързани с етичното отразяване на деца в медиите, по 

проекти, свързани с борбата с дезинформацията, борбата с езика на омразата, г-жа 

Велкова изрично акцентира върху това, защото е добре известно, че това са най-

невралгичните и най-важни области, в които СЕМ е компетентен и в които има отговорна 

функция. Госпожа Велева е работила и с множество организации като Българския 

дарителски форум, КНСБ, УНИЦЕФ по теми, свързани с права на човека, с правата на 

децата, с правото на изразяване - отново области, които най-пряко кореспондират с 

компетентностите на Съвета за електронни медии, съответно с компетентностите на 

неговия председател. Симона Велева, освен всичко, се занимава професионално и с 

преводи, експерт е към Международния фонд за дигитални права – Digital Freedom Fund 

към Центъра за свобода на медиите към Университета в Шефилд. Била е експерт към 

Висшия адвокатски съвет, където работата ѝ е свързана с подготовка на становища пред 

Конституционния съд, преглед на законопроекти и други актове, които са били обявени 

за обществено обсъждане и са изисквали подготовка на становища по тях. Госпожа 

Велева е активен застъпник на глухите хора, за правото им на изразяване на мнение и е 

направила много, за да бъде придвижено законодателството в тази област в България. 

Това са най-накратко изведените факти от нейната биография. Това, което госпожа 

Велкова лично би казала като човек, който наблюдава участието на г-жа Велева в Съвета 

за електронни медии в продължение на вече две години е, че е човек консенсусен, 

диалогичен, съумяващ да събере гледни точки, които често са различни и понякога 

противопоставени една на друга, човек, който умее да бъде медиатор между различни 

мнения. Намира за особено ценно, че госпожа Велева познава законодателството в 

детайли, из основи, компетентно, както и новите законодателни актове, които СЕМ ще 

приема в своята работа оттук нататък. Много е важно и, че работи с организации и 

институции в полето на медиите, тя е много добре приета като чест лектор, коментатор 

и събеседник от такива организации и медии. За г-жа Велкова е съществено 

председателят на Съвета да бъде добре приет от общността на медиите, самопонятно е 

защо това е така. И онова, което би сложила може би най-напред според собственото си 

разбиране като критерий и лична преценка е, че Симона Велева изповядва демократични 

възгледи и убеждения. Госпожа Велкова намира, че е от най-голямо значение дали СЕМ 

ще носи демократичен дух, дали ще е отворен към прогресивни идеи. Това е определящо 

важно в днешната ситуация, в която българската демокрация е под риск. В заключение, 

госпожа Велкова призова колегите си да гласуват за д-р Симона Велева, изключително 

компетентен юрист, човек, свързан с медиите през всичко описано дотук, човек, който 

съумява да събира различните гледни точки в Съвета. 

Соня Момчилова предложи, след тази кратка кампания и ако няма други изказвания, да 

гласуват прекратяване на изказванията и да пристъпят към гласуване на кандидатурите.  

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: Прекратява изказванията по избора на председател на 

Съвета за електронни медии. 

 

Соня Момчилова подложи на гласуване двете предложения последователно.  

 

След проведеното гласуване: 

- предложението за избор на г-жа Габриела Наплатанова като председател на СЕМ 

е подкрепено с 2 (два) гласа „за“ (Соня Момчилова, Габриела Наплатанова) и 3 

(три) гласа „въздържал се“ (Галина Георгиева, Пролет Велкова, Симона Велева).  
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- предложението за избор на г-жа Симона Велева за председател на СЕМ е 

подкрепено с 2 (два) гласа „за“ (Пролет Велкова, Симона Велева), 1 (един) глас 

„против“ (Соня Момчилова) и 2 (два) гласа „въздържал се“ (Габриела 

Наплатанова, Галина Георгиева). 

 

Поради липса на изискуемото, съгласно чл. 37, ал. 2 от Закона за радиото и телевизията, 

квалифицирано мнозинство, избор не е осъществен. 

 

 

Соня Момчилова благодари и насрочи следващото заседание за 11:30 часа при същия 

дневен ред. Закри заседанието. 

 

 

 

Материали приложени към Протокол № 13 

 

Приложение 1 (Дневен ред) 

Приложение 2 (Процедура за избор на председател на Съвета за електронни медии) 

 

 

 

 

 

Соня Момчилова 

Председател на СЕМ  

 

...........................  Пролет Велкова ……………….. 

  

Габриела 

Наплатанова  

    

    

………………… 

     

 

    Симона Велева  

            

           

             ……………… 

 

 

 

 

Галина Георгиева      ………………… 

 

 

  

 

 

 

 

 

 Старши специалист:    …………………   

 Николина Джидрова 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             


